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Sayın Başkan, 

Meclisimizin Değerli Üyeleri, 

Meclisimizin Değerli Onur Üyeleri,  

Değerli Misafirler ve 

Kıymetli Basın Mensupları, 

Yeni dönemin ilk meclis toplantısına hoş geldiniz diyor, şahsım ve yönetim kurulumuz adına sizleri saygı 
ve sevgiyle selamlıyorum.  

Odamız organ seçimlerini, Odamızın, geçmişten gelen saygı ve sevgi üzerine kurulu değerleri kadar, 
demokratik prensipler doğrultusunda ve rekabetçi ortamda gerçekleştirerek yeni bir çalışma dönemine 
başlamış bulunuyoruz. 

Çalışmalarımıza başlarken, Türkiye'nin en büyük ve en etkin sanayi odası olan İstanbul Sanayi Odası'nı 
yönetme yetki ve onurunu bizlere vererek gösterdiğiniz güven için teşekkür ediyoruz. Bu güvene layık 
olmanın özen ve çabası içinde olacağımızdan hiç kuşkunuz olmasın.  

Bu yeni dönemde, aramıza çok değerli bir yöneticinin katılmış olmasının verdiği mutluluğu yaşıyoruz.  

Sayın Melek Us, Yönetim Kurulumuz tarafından Odamızın Genel Sekreteri olarak atandı. Kamu ve özel 
sektördeki çok değerli birikim ve tecrübesiyle Sayın Melek Us'un, gücümüze güç katacağına inanıyoruz. 
Kendilerini, huzurlarınızda bir kere daha tebrik ediyor, çalışmalarında başarılar diliyorum. 

İstanbul Sanayi Odası Yönetim Kurulu olarak, çok çalışmak, üretmek, yepyeni vizyonlar açmak hayali, 
isteği ve coşkusuyla göreve başladık. Ama biliyoruz ki başarılı olabilmemiz, bizim gayretimiz kadar 
sizlerin de desteğinize ve katkılarınıza bağlı. 

Geride bıraktığımız seçim döneminde, görüşlerimizin ve tercihlerimizin farklılık taşıması son derece 
doğaldı. Artık, geleceğe bakmalıyız. İstanbul Sanayi Odası'nın, sanayimizin ve sanayicimizin gücüne güç 
katmak, odamızı önümüzdeki dönemde yeni başarılarla taçlandırma hedefine odaklanmalıyız. 

Bu hedefe giden yolda birlikte hareket etmemizin, bizim için en büyük motivasyon kaynağı olacağını 
bilmenizi isterim.  

Bu düşüncelerime ilaveten; sadece bu ilk toplantımızda değil, İstanbul Sanayi Odası çatısı altında 
yapılacak bütün toplantı ve faaliyetlerde, çok sesliliğin ve farklı görüşlerin bundan önce olduğu gibi 
başladığımız yeni dönemde de bizlere düşünce zenginliği kazandıracağına dair inancımı sizlerle 
paylaşmak istiyorum. 

Tarihin akışını, toplumların geleceğini derinden etkileyen küresel ölçekte hızlı bir değişim sürecinden 
geçmekteyiz. Bu değişim süreci; mevcut bilgi, yaklaşım ve düşüncelerimizi derinden sarsarak, erozyona 
uğratmaktadır.  

İstanbul Sanayi Odası; yaşanmakta olan bu küresel köklü değişim sürecinde, gelişmelere seyirci kalmak 
yerine, global ve bütüncül bir bakış eşliğinde akıl ve gerçeği buluşturan, riskleri ve fırsatları birlikte 
gören, doğruya doğru, yanlışa yanlış diyen bir özgüven ve yaklaşım sergileyecektir.  

Türkiye'yi, başta sanayimiz olmak üzere her alanda 21. Yüzyıl'ın lider ülkesi yapmayı hedeflemekteyiz. 
İnsan hakları ile temel özgürlükleri koruyan ve geliştiren, toplumumuzu refah ve huzur içinde yaşatmayı 
amaçlayan çabalara katkı sağlamanın kararlılığını taşımaktayız. 



Çok önemli bir gelecek bilimci, "gideceğiniz yeri bilmiyorsanız, vardığınız yerin önemi yoktur" diyor. 
Gideceğimiz yeri, yeni döneme ilişkin Çalışma Programı'mızda ayrıntılı bir şekilde ortaya koyarak, 
bilgilerinize sunmuş bulunuyoruz. 

Çalışma Programımız, önümüzdeki dört yıllık süre zarfında sizlerin de görüş ve önerileriyle daha da 
gelişecektir. Bu bağlamda değişmeyecek tek önceliğimiz: ülkemiz için, geleceğimiz için üretmek daha 
çok üretmek olacaktır. 

Sayın Başkan ve Meclisimizin Değerli Üyeleri, 

Çalışma Programımızın esaslarını sizlerle paylaşmadan önce dünyada ve ülkemizde yaşanan bazı 
önemli gelişmeler hakkındaki düşüncelerimi, sizlerle paylaşmak istiyorum.  

Son zamanlarda dünyanın birçok ülkesinde küresel ölçekte siyasal, ekonomik ve sosyal çalkantılar 
yaşanıyor. Türkiye de, geçen ayın sonunda başlayan ve varlığını sürdüren, adeta bir türbülansı andıran 
toplumsal gerginlik sürecinden geçmekte.  

İstanbul Sanayi Odası olarak, bu endişe verici gelişmeye ilişkin düşüncelerimizi; duyarlılık, sağduyu ve 
her zamankinden daha dikkatli davranmaya davet eşliğinde medya aracılığıyla kamuoyuna duyurduk.  

Dünya genelinde yaşanan toplumsal gerginlik ve huzursuzluklar; gelir dağılımındaki adaletsizlikler, 
gelecek kaygısı, yaşam tarzına yönelik endişeler, insan hakları ve temel özgürlüklerin yetersizliği gibi 
birçok faktörün bir araya gelmesi sonucu ortaya çıkıyor. Çabucak ve tek faktöre odaklanarak bu olayları 
değerlendirmek mümkün değil. Bu gerçekten hareketle; yaşamakta olduğumuz huzursuzluğun, 
toplumun bütün kesimlerinin fayda ve huzurunu dikkate alan bir yaklaşımla değerlendirilmesi 
gerektiğine inanıyoruz. 

Yaşamakta olduğumuz üzücü gerilim sürecinin, telafisi mümkün olmayan gelişmelere kapı aralamadan 
en kısa sürede sona ermesini arzu etmekteyiz. Bu üzücü süreç, arzu edilmeyen boyutlara taştığı takdir 
de toplumsal barış ve huzurumuzun yanı sıra ekonomimiz de çok daha olumsuz etkilenecektir.  

Dünyanın ve ülkemizin ekonomik gerçekleri karşısında, sanayi çarkının durması veya yavaşlaması bir 
yana hızlandırılmasını gerektiren bir sorumluluğun altındayız. Türkiye gibi iddiası ve hedefleri olan bir 
ülke, güçlü bir sanayi olmaksızın sorunlarını çözemeyeceği gibi dünya siyasetinde ve ekonomisinde sözü 
geçen lider bir ülke olamaz.  

Daha güçlü bir sanayi, hiç kuşkusuz ki, daha sağlam bir ekonomik ve toplumsal istikrarın da teminatıdır.  

Bu gerçeklerden hareketle; kimseyi öteki gibi görmeyen, farklılıklar yüzünden çatışmak yerine, onlarla 
zenginleşmeyi, daha ileri bir demokrasinin yanısıra toplumun tüm kesimlerinin refah ve huzuruna 
dayalı ortak bir payda etrafında kenetlenmemiz, hepimiz için olumlu sonuçlar doğuracaktır.  

Değerli Meclis Üyeleri,  

Kuzey İrlanda'da gerçekleştirilen G-8 Zirvesi'ne, Avrupa Birliği ile ABD arasındaki serbest ticaret 
anlaşması görüşmeleri damgasını vurdu. Avrupa Birliği ile ABD arasındaki Transatlantik Ticaret ve 
Yatırım Ortaklığı Anlaşması'na ilişkin görüşmeleri başlayarak resmiyet kazandı. 

G-8 Zirvesi'nden yansıyan bilgilere bakıldığında; ABD ve Avrupa Birliği'nin, bir süre önce Dünya Ticaret 
Örgütü'ne üye olan Rusya ile ekonomik ilişkileri geliştirme yönünde girişimleri dikkat çekiyor.  

Konunun uzmanlarına göre; ABD bu girişimleriyle, giderek büyüyen Çin'e karşı güçlü bir ekonomik 
ittifak oluşturmaya çalışıyor. Bizi de yakından ilgilendiren bu önemli konuya, Çalışma Programı'mızın 
esasları bölümünde biraz sonra tekrar değineceğim. 

G-8 Zirvesi'nin hemen ardından ABD Merkez Bankası FED'in açıklamaları, dünya ekonomilerinde 
beklenmedik bir deprem etkisi yarattı.  



ABD Merkez Bankası'nın açıklamaları, "FED ucuz doları bitirdi" şeklinde yorumlanıyor. FED'in para 
basmak anlamına gelen 85 milyar dolarlık tahvil alım programının bu sene sonuna doğru yavaşlatılıp 
gelecek sene ortalarında da tamamen bitirilecek olması, küresel ölçekte yeni bir döneme girildiğini 
işaret ediyor. 

Dünya ekonomisinin motoru özelliğinde bir ekonomiye sahip olan ABD'nin, sermaye musluklarını 
kısmaya başlaması, uzun süren ucuz dolar politikasının sonuna yaklaşılmış olması, gelişmekte olan 
ülkeler için "kasap et derdinde, koyun can derdinde" atasözünü hatırlatıyor.  

Artık kapanmakta olan dönemde, Türkiye'nin de içinde bulunduğu gelişmekte olan ülkelere yönelik 
ciddi bir fon akımı yaşandı. Bu fonların katkısı, ekonomik büyüme rakamlarına yansıdığı gibi düşük faiz 
oranlarına ulaşmada da rol oynadı. 

Ancak, finansın, dünya ve ülke ekonomilerini bir ahtapotun kolları gibi sararak ön plana çıktığı son 20 
yıl, ekonomik gelişme yerine ekonomik büyümeye, üretimden gelen nitelikli kâr ve para yerine paradan 
para kazanmaya imkân sağladı. Bireylerin gerçek ihtiyaçlarından kaynaklanan talep yerine spekülatif 
talep ile finansal sermayenin sanayi sermayesine tercih edildiği, sanayinin ve sanayicinin itibarını 
erozyona uğratan bir dönem oldu. 

Ne yazık ki son 20 yılda dünya daha adil bir yer haline gelmedi: Zengin ve yoksul arasındaki uçurum 
giderek derinleşti. Sadece kuzey ile güney arasında değil, bizzat gelişmiş ülkelerin içinde de bir uçurum 
oluştu.  

Üretimin ve dünyadaki sosyal barışın önündeki en büyük tehdit olan bu çarpık ekonomik anlayışın artık 
dünya genelinde değişmesi gerekiyor.  

Öyle ki, hammaddeler, son yıllarda sermaye piyasalarında gözde bir yatırım ve spekülasyon aracı haline 
geldi. Finansın sergilediği bu doyumsuzluk, fiyatlar üzerinde etkili oluyor. Vadeli işlem piyasalarında ne 
zaman ve ne kadarlık hammaddenin hangi fiyata satılacağına dair bahisler oynanıyor.  

İşlem gören, üzerinde bahis oynanan zirai ürünler olduğunda açlık ve yoksulluk tehlikesine, metal 
hammaddelerinde ise üretim darboğazına neden oluyor. Sıkı kurallar konularak, toplumların refah ve 
huzurunu, sanayicimizin üretim gücünü son derece olumsuz etkileyen bu finansal doyumsuzluğun 
önüne geçilmelidir.  

İnsan ve toplumun yararına odaklı bir ekonomi anlayışı her geçen gün daha fazla ihtiyaç haline gelmiş 
durumda. Duruma bu açıdan bakıldığında; sanayicinin amacıyla, rant ve finans sektörünün amacı 
birbirinden çok farklılık göstermekte.  

Finansal sermayenin kısa vadede elde ettiği haksız yüksek kârlar herkesin dikkatini çekiyor. İnsanlar için 
aş ve iş üreterek kutsal bir çabanın içinde olan sanayici, getirisi kendisine uzun vadede dönebilecek 
olan yatırımları sadece kendisi için değil, ülkenin ve toplumun geleceği için de yapıyor. Sanayicimizin 
bu ulvi çaba ve anlayışının kıymetini iyi bilmek gerekiyor.  

Rekabet için eşit şartlar doğurmayan, sanayiyi ve sanayiciyi yeteri kadar gözetmeyen küresel ölçekteki 
çarpık ekonomik düzen; müteşebbis ruhunu erozyona uğratıyor. Özellikle bizim gibi ülkelerde kimsenin 
müteşebbis olmak istemeyeceği tehlikeli bir döneme kapı aralanıyor. Yatırım ve üretim yapmak aşkını, 
bütün zorluklara rağmen kaybetmeyen sanayicilerimizi yürekten kutluyorum  

Unutmayalım! Her gecenin bir sabahı var. Uzun sürmüş bu olumsuz dönem mutlaka geride kalacak. 
Biz; bu işin sonunda arz ve talebi gözeten, üretime dayalı klasik ekonominin kazanacağına inanıyoruz.  

Dünya piyasalarında bir deprem ve şok yaşanırken ülkemiz ekonomisi de bu gelişmeden kaçınılmaz bir 
şekilde olumsuz etkileniyor. Böylesi bir dönemde, hiç sorun yokmuş gibi "cennetten parsel vaat eden" 
aşırı iyimserlerin yanı sıra "öleceğiz, biteceğiz" diyen aşırı kötümserler, yeni dönemi algılamamızın 
önündeki engel olarak dikkat çekiyorlar. 



Böylesi dönemlerde, toplumsal huzur ve siyasi istikrarın kıymetini bilmek ve korumak, ülkemizi yeni 
karanlık tünellere çekmek isteyecek çaba ve niyetler karşısında dikkatli olmak çok önemli.  

Bütün sıkıntı ve güçlüklere rağmen dünyada en büyük ekonomiye sahip 20 ülkeden biri olmayı başardık. 
Bankacılık sektörümüz sağlam. Makroekonomik dengelerimiz iyi durumda. Merkez Bankası rezervimiz 
tarihi rekor kırdığı gibi IMF'ye borcu olmayan bir ülkeyiz. 

Türkiye ekonomisinin en temel taşlarından biri olan biz sanayiciler, zayıf yönlerimizin de farkındayız.  

Bu yılın ilk çeyreğinde %3 olan GSYİH büyüme oranı, 2012 yılı ilk çeyreğinin bir miktar altında olmakla 
birlikte; büyüme eğiliminin devam ettiğini gösteriyor. 

Yurttaşlarımızın barış ve huzur içinde yaşaması, toplumsal refahın artması, işsizliğe panzehir olmak 
bağlamında ekonomik büyüme herkes için çok büyük bir önem taşıyor. Bu nedenle, yüksek oranlı ve 
istikrarlı ekonomik büyüme hedefine daha fazla odaklanmalıyız.  

Mayıs sonu itibarıyla enflasyon aşağı yönlü bir seyir izledi. Ocak-Nisan 2013 döneminde yatırım teşvik 
belgesine bağlanan yatırımların toplam tutarı, bir önceki yılın aynı dönemine göre %110 oranında 
artarak 30,4 milyar TL'ye yükseldi. Bu yatırımlar gerçekleştirildiği takdirde yeni istihdam sahaları 
yaratılmış olacak. 

Türkiye gibi nüfus ve gelirin yükselmekte olduğu ülkelerde kalkınma hızını belirleyen temel faktör, 
üretim kapasitesinin dolayısı ile yatırımların yükseltilmesine bağlıdır. Yatırımların arttırılması ise iç 
tasarrufların hedeflenen kalkınma hızını belirleyecek seviyeye yükseltilmesi ile ilişkilidir. Oysaki 
Türkiye'de yurtiçi tasarruf oranları maalesef %15'lere kadar gerilemiş bulunuyor.  
  

Ülkemizin ekonomik gelişmesini sürdürebilmesi, gelişmiş ekonomiler seviyesine yaklaşabilmesi için 
tasarruf oranımızın en az %25'ler seviyesine çıkarılması gerekmektedir. 

  

Bu gerçekleri dikkate alarak, yeni başarılar sergileyebilmemiz ancak dünya ekonomisinin gidişatını 
doğru değerlendirmemize bağlı olacak. 

Artık, ülkemizi orta ve uzun vadede sıcak paradan kurtaracak yeni politikalara yönelmenin zamanının 
geldiğini düşünüyorum. Beraberinde yeni teknolojileri de getirecek uzun dönemli ve kalıcı yabancı 
sermaye girişini sağlamak için yapılması gerekenler var: Yabancı sermayeye güven vermek ve çekici 
olmak için toplumsal ve siyasal istikrar titizlikle korunmalı, bürokraside, hukuk alanında ve ihale 
kanunda köklü reformlar yapılmalıdır.  

İşçi ve işvereniyle, yerli ve yabancı sermayesiyle, toplumumuzun tüm kesimlerinin karşılıklı güven 
eşliğinde el ele vererek yarınların daha güçlü Türkiye'sini kuracağına yürekten inanıyorum.  

Sayın Başkan, Meclisimizin Değerli Üyeleri,  

Bilgilerinize sunduğumuz Çalışma Programımız'ın esaslarını şimdi sizlerle paylaşmak istiyorum. 

Dünya ekonomisi, üretim ve yönetim tarzındaki değişim ile küresel ekonomik merkezdeki kayma başta 
olmak üzere, biraz önce ifade ettiğim gibi bir dizi değişimler eşliğinde köklü ve hızlı bir şekilde yeniden 
yapılandırılıyor.  

Önce Sanayi Devrimi'ne daha sonra Teknoloji Devrimi'ne ev sahipliği yapmış olan Avrupa ve ABD, içinde 
bulunduğumuz yeniden yapılanma sürecinde yüksek teknolojiye dayalı katma değeri yüksek ürünlerle 
dünya ekonomisinde hâlihazırda en etkili güç olma özelliğini sürdürüyor. Ancak, onların bu gücüne ciddi 
anlamda meydan okuyan bir dizi ülkeler grubu dikkat çekiyor.  



İngilizce isimlerinin baş harflerinden oluşan BRICS (Brezilya, Rusya, Hindistan, Çin ve Güney Afrika) 
grubu, hızlı bir ekonomik gelişme başarısı sergileyerek, 2025 yılına gelindiğinde küresel ölçekte bir 
ekonomik güç kaymasına liderlik yapma potansiyeline sahip. 

Dünya ekonomisinin merkezinde yaşanan bu hızlı jeoekonomik yer değiştirme; üretim gücü ve 
kapasitesi kadar, uluslararası ilişkilerin odak noktasının da batıdan doğuya, bir başka ifadeyle Asya-
Pasifik hattına doğru kayması sonucunu doğuracak. 

Türkiye Cumhuriyeti; 2023 yılında yani kuruluşunun yüzüncü yılında başta ekonomi olmak üzere birçok 
alanda sergilemeyi hedeflediği başarılarla parlayan bir yıldız olmaya hazırlanıyor.  

Dünyanın ilk 10 büyük ekonomisi arasına girmeyi, 500 milyar dolarlık ihracat ile ihracatta ileri yüksek 
teknolojili ürünlerin payını yüzde 20'lere ulaştırmayı hedefliyoruz.  

Bu hedeflere ulaşmak için bilgiyi ön plana çıkaran politik, ekonomik ve sosyal süreçlerin güçlendirilmesi 
temel esasımızdır. 

Klasik sanayi devriminin mantığına uygun bir şekilde üretim yapan şirketlerin varlık değeri ve kâr 
oranları her geçen gün azalmakta. Sanayi sonrası olarak adlandırılan yeni dönemde inovasyon ve katma 
değeri yüksek ürünlere yönelmiş şirketlerin varlık değeri ve kâr oranları, adeta bir patlama yaşıyor. 
Apple, Microsoft mucizesi, geçmişin üretim anlayışıyla ilgili ezberleri darma dağın etti. 

Ülkemizin nüfus yapısının genç ve dinamik bir tablo arz etmesi girişimcilik konusunda da bizi bekleyen 
en önemli fırsatlardan bir tanesi. Özellikle Avrupa ülkeleri ile mukayese edildiğinde Türkiye'nin bu 
özelliği çok önemli bir avantaj olarak dikkat çekiyor. Ancak bu nüfus yapısından verimli bir şekilde 
yararlanılamadığı takdirde ülkemiz için tam tersine ciddi bir ekonomik ve toplumsal tehdit 
oluşturacağını asla unutmamalıyız. 

Bu nedenle eğitim sistemi, yeni ekonomi yaklaşımına cevap verecek şekilde yeniden ele alınmalıdır. 
Tek tip insan yetiştirmeye odaklı bir eğitim anlayışı; ülkemizi çağın gerçekleri, hedefleri ve başarılarıyla 
buluşturamaz. Sorgulayıcı, araştırmacı, katılımcı, paylaşımcı, iletişim becerisi olan, inisiyatif alan ve 
sorumluluk sahibi bireyler yetiştirecek bir eğitim sistemi ivedilikle hayata geçirilmelidir.  

Buna paralel olarak; iş dünyasının, çalışanların, bürokrasinin ve siyasi iradenin tam bir uyum ve işbirliği 
sergilemesinin büyük bir önem taşıdığını bir kere daha vurgulayarak ifade ediyorum. 

Bu gerçeklerden hareketle; girişimcimizin vizyoner olması, bürokrasinin çağın gerçeklerine paralel 
hizmet anlayışında olması, siyasi iradenin alacağı köklü ve yenilikçi kararlarla sanayimizdeki yapısal 
dönüşümün önünü açması gerekmektedir. 

Peki, İstanbul Sanayi Odası olarak biz ne yapacağız? Odamızı; gündemi takip eden değil gündemi 
oluşturan, geleceğin fırsatlarını önceden gören, raporlar hazırlayan, projeler üreten, ezber bozan ve 
düşünce iklimimizi değiştiren bir kurum haline getirmenin çabası içinde olacağız. Odamızın bu gücü 
zaten var. Aramıza katılan taze kanlarla, bu gücümüz daha da artmış durumda. Hepimizin ortak 
çabasıyla, bir fikir kulübü gibi çalışarak sanayimizi ve sanayicimizi hak ettiği daha iyi bir noktaya 
taşıyacağız.  

Ülkemizde bugüne kadar yerli ve yabancı sermayenin, ileri teknoloji ve yüksek katma değer üreten 
alanlarda yeterli yatırım yapmamasının altında yatan temel gerçek, devletin bu konudaki desteğinin 
yeterli ölçülerde olmamasıdır. Oysa dünyadaki bütün teknolojik gelişmelerin arkasında; geniş, aynı 
zamanda derin bir devlet politikası ve desteğinin olduğunu görüyoruz.  

Özetleyecek olursak, yeni çalışma döneminde ana hedefimiz: Sorunların değil, çözümlerin bir parçası 
olmaya çalışarak, temel gerçeklerimizi toplumun tüm kesimlerine ve ilgili kurumlara en iyi şekilde 
anlatmak olacaktır. Çalışmalarımızı ve projelerimizi; uzun vadeli bir sanayi vizyonuyla, Türkiye'nin güçlü 
bir endüstri ülkesi olması hedefiyle yürüteceğiz.  



Yatırım ve üretim ortamının, finansal yapının, sermaye piyasalarının ve sigortacılığın sanayimizdeki 
değişimi tetikleyecek, rekabet gücünü destekleyecek bir yapıya taşınmasını hızlandırmak bir diğer ana 
hedefimizdir.  

Üyelerimizin ihracat kabiliyetlerini geliştirmek ve dış pazarlarla buluşturmak için Ekonomi Bakanlığı ve 
TİM başta olmak üzere, ilgili kamu kurum ve kuruluşlar, sivil toplum örgütleri ve ihracatçı birlikleriyle 
gerekli koordinasyonu sağlayacağız. 

Sanayicimizin, haksız rekabete maruz kalmasına neden olan tüm kayıt dışı faktörlere yönelik 
mücadeleyi her zaman destekleyeceğiz. 

Gençlerimizin çağın yeni teknolojilerine büyük bir ilgi göstermesini ve bu teknolojileri yoğun bir şekilde 
kullanmasını çok önemsemekle birlikte yarınlarımızın güvencesi gençlerin, üretmeye ve çok çalışmaya 
önem vermelerini arzu ediyoruz.  

Gerekli niteliğe ve donanıma sahip gençlerimizle el ele vererek, ülkemizin zenginleşme yolculuğunda 
daha emin adımlarla ilerleyeceğiz. 

Üretim aşkının, sanayicilik kültürünün eğitim kurumları aracılığıyla genç nesillere kazandırılarak nesiller 
arası bir kaynaşmanın sağlanması, sanayimizin geleceği açısından çok önemli. Tüketimden değil, 
üretmekten itibar kazanmaya çalışan bir toplumsal bilinci yaygınlaştırmaya çalışacağız. Yeni 
müteşebbisler yaratmak kadar mevcut müteşebbis ruhunu çağın ihtiyaçları ve gerekleri doğrultusunda 
geliştirmeyi hedefliyoruz.  

FED'in son kararı, yatırım kredisini bulmayı aynı anda hem zor hem de pahalı hale getirecek. 
Uluslararası farklı finans kaynaklarını çekmeyi, BES gibi yeni kaynaklardan yararlanmayı hedefleyeceğiz. 

Belirlediğimiz hedefler doğrultusunda, çatı örgütümüz TOBB, üniversitelerimiz ve TÜBİTAK başta olmak 
üzere ilgili tüm kurum ve kuruluşlarla işbirliği ve iletişimimizi daha da geliştirerek; sonuç alıcı, ölçülebilir 
çalışmalar yapma gayretinde olacağız. 

Sanayi Kongrelerimizi; bugünü ve yarını dikkate alacak şekilde, yerli ve yabancı uzman ve 
entelektüellerin katkılarıyla uluslararası trendleri zamanında gören ve değerlendiren, üyelerimizi 
geleceğe yönelik vizyon sahibi kılan bir boyuta taşıyacağız.  

Değerli Meclis Üyelerimiz, 

Yüksek teknolojiye dayalı sektörlerde ülkemizi; üretim, inovasyon ve ihracat üssü haline dönüştürmek 
için çalışacağız. 

Gelişmiş ülkelerin, sahip oldukları gelişmişlik gücünde Ar-Ge çok önemli bir rol oynuyor. Bu konuda her 
şeyi devletten bekleyemeyiz. Özel sektörümüz de kendi bünyesinde Ar-Ge'ye daha fazla kaynak tahsis 
etmelidir. Bu anlayış doğrultusunda, özel sektörün özellikle KOBİ'lerin Ar-Ge desteklerinden daha 
yaygın ve etkin faydalanabilmesine yönelik çalışmalarımızı hızlandıracağız. 

Gerçekleştireceğimiz; panel, konferans, seminer ve benzeri etkinliklerde ülkemizin sahip olduğu 
entelektüel kapasiteden azami ölçüde istifade ederek, üyelerimizin güncel ve doğru bilgiye ulaşmasını 
sağlayacağız. 

Yürütülmekte olan AB mevzuatına uyum çalışmaları ve planlarını yeni dönemde titizlikle takip ederek 
uyum çalışmaları ve planlarında proaktif ve katılımcı bir gayretin içinde olacağız.  

Avrupa Birliği'ne tam üyelik, hakkımız olduğuna inandığımız bir hedeftir. Ülkemiz, dönem dönem 
yaşanan kesintilerle birlikte yarım asırdır bu hedefe ulaşmanın mücadelesini veriyor.  



Türkiye'de demokrasinin, yaşam ve üretim kalitemiz ile standartların yükselmesi başta olmak üzere 
birçok alanda daha ileriye gitmemiz için AB çıpası hiç kuşkusuz çok önemli. Türkiye ile Avrupa Birliği 
ilişkilerinin sürdürülmesinde her iki tarafın da siyasi ve ekonomik çıkarları olduğuna inanıyorum.  

İki taraf arasında yaşanmakta olan sıkıntılar, daha çok Avrupa Birliği kaynaklı. Avrupa Birliği, Türkiye ile 
ilişkilerinde genellikle bardağın boş tarafına odaklanmayı tercih etmektedir.  

Bu konuda izniniz olursa somut bir örnek vermek istiyorum: Kıbrıs'ta çözüm için ülkemiz, Annan 
Planı'na destek vererek samimiyet sergilediği halde Avrupa Birliği'nin bu samimiyeti görmezden gelerek 
çözümün karşısında duran kesimin, liman konusundaki isteğine odaklanmasını manidar buluyorum. 

Avrupa Birliği'nde, Türkiye'ye yönelik olarak liderler seviyesinde sergilenmekte olan samimiyetten uzak 
tutum ve açıklamaların toplumumuzda haklı olarak bir kırgınlık yarattığını özellikle ifade ediyorum. 

AB tarafından; üçüncü ülkelerle imzalanan Serbest Ticaret Anlaşmaları'nın, ilgili ülke ve Türkiye 
arasında da imzalanması gerekliliği önemle takip edeceğimiz bir konu olacaktır. 

Değerli Meclis Üyeleri, 

Çalışma Programı'mızda, sanayi ile üniversiteler arasındaki ilişkiye dair düşüncelerimizi de ortaya 
koyduk. Bilgi Çağı'nda teknoloji üreten, geliştiren, bilgiyi rekabet üstünlüğü için kullanan gelişmiş bir 
sanayi sektörü için "Sanayi - Üniversite İşbirliği"ni geliştirilip, ileri bir noktaya taşıyacağız.  

Üyelerimizi, TÜBİTAK'ın çok önemli ve değerli bulduğumuz, "Üniversite-Sanayi İşbirliği Destek 
Programı"ndan yararlanmaları için teşvik edeceğiz.  

Çevre konusunu son derece önemsiyoruz. Ekolojik denge ile ekonomik büyümeyi birlikte ele alan, 
çevresel kaliteye önem veren, gelecek kuşakların kendi ihtiyaçlarını karşılayabilmelerini tehlikeye 
sokmaksızın bugünkü kuşakların ihtiyaçlarını karşılayabilen bir modelden yanayız. 

Sanayimizin aşırı çevre maliyetleriyle rekabet gücünü kaybetmemesine özellikle dikkat edeceğiz. Çevre 
maliyetinin gelişmiş sanayi ülkeleri ile gelişmekte olan bölgeler arasındaki adil paylaşımının takipçisi 
olacağız.  

Sanayinin; sürekli, kaliteli ve uygun maliyetli enerji ihtiyacının karşılanması hayati derecede önemli bir 
konudur. Bunun için gerekli politikaların oluşturulmasına katkı vereceğiz.  

Yüksek dış açığımızda, ithal edilmekte olan enerji büyük bir paya sahiptir. Bu olumsuz durumun önüne 
geçmek için yerli ve yenilenebilir kaynaklarımızdan azami ölçüde istifade edilmesi için gerekli çabayı 
göstereceğimizden hiç kuşkunuz olmasın.  

İstanbul'daki sanayinin yerleşimi, Organize Sanayi Bölgeleri, çalışma yaşamı ve meslek komitelerimizle 
ilgili düşüncelerimizi sizlerle kısaca paylaşmak istiyorum:  

İstanbul'un; Balkanlar, Kafkaslar ve Ortadoğu'dan oluşan üçgende kültür, turizm, ticaret, finans ve 
moda merkezi olması hedeflenmiştir. Bu hedef nedeniyle, İstanbul'da sanayi istihdam payının 
azaltılması amaçlanmaktadır. 

İstanbul'a yeni roller verilmesine, başka sektörlerin merkezi olmasına sanayici olarak karşı değiliz. 
İstanbul'un tamamen sanayiden arındırılmasını savunan yaklaşıma elbette itiraz edeceğiz. Avrupa'da 
sanayileşmenin ve şehirleşmenin eşzamanlı olduğu, bugün hala Birçok Avrupa metropolünde sanayinin 
ve sanayi kültürünün varlığını devam ettirdiği dikkatlerden kaçmamalı.  

Bu süreçte; İstanbul'daki sanayimizin yara almaması adına yüksek katma değerli, temiz üretim yapan 
sanayicimizin teşviki, İstanbul'un yakınındaki bölgelerde yeni organize sanayi bölgeleri kurulması için 
girişimlerde bulunacağız.  



İstihdam vergi oranları ve kıdem tazminatı başta olmak üzere sanayicimizin üzerinde taşınması 
gerçekten çok zor olan yükümlülükler bulunmaktadır. Bu yüklerin, hakkaniyete dayalı bir anlayışla 
azaltılması için çaba sarf etmek öncelikli görevlerimizden birisini oluşturmaktadır. 

Gelişmiş ülkelerde müteşebbisler için hayatın tek gayesi para kazanmak değildir. Bu ülkelerdeki 
müteşebbisler, sanatın ve kültürün gelişmesine katkı vermenin yanı sıra toplumsal sorumluluk 
projelerinde görev alarak saygın bir konum edinmektedirler. Bu anlayıştan hareketle, İSO Vakfı'mızı 
daha aktif ve etkin kılmayı hedeflemekteyiz. 

İstanbul Sanayi Odası bünyesindeki sanayimiz, ülkemiz ekonomisi için bir motor özelliğine sahip. 
İstanbul'daki sanayinin potansiyel gücünü ortaya koymak amacıyla, envanter çalışmasına dayanan 
araştırma ve analiz yapacağız. 

Meslek Komitelerimiz, İstanbul Sanayi Odası'nın temelini oluşturmaktadır. Yeni çalışma dönemimizde, 
Meslek Komitelerimizin yapacağı çalışmalara her türlü desteği vererek, odamızın temelini daha güçlü 
hale getirmenin gayreti içinde olacağız. 

Meslek Komitelerimizin çalışmalarını daha etkili ve verimli hale getirmeye yönelik olarak, her bir 
Meslek Komitesi'nin hangi STK'larla ilgili olduğunu ortaya koyan bir envanter çalışmasını vakit 
kaybetmeksizin başlatmayı hedefliyoruz.  

Değerli Sanayiciler, 

Medya, çağımızın en etkili güçlerinden birisidir. İstanbul Sanayi Odası'nı kamuoyu nezdinde daha fazla 
tanınır ve bilinir duruma getirmek için medya ile daha güçlü ve etkili bir ilişkinin içinde olacağız.  

Sosyal medya, internet televizyonu, call center uygulamaları gibi teknolojinin getirdiği avantajlar etkili 
bir şekilde bu yeni dönemde devreye girecek. 

Özetle ifade edecek olursak, gündeme seyirci kalan değil, gündem oluşturan bir iletişim politikası takip 
edeceğiz. 

İnternet, zamana ve mekâna bağlı kalmaksızın her an ve her yerden iletişim halinde olmaya imkân 
tanımaktadır. Bu gerçekten hareketle, sitemizin aktif ve yaşayan bir internet sitesi olmasını 
sağlayacağız. 

Üyelerimizin, iletişim bilgileri başta olmak üzere temel verilerini güncel hale getireceğiz. Bu alanda bir 
bilgi bankasının oluşturulması çalışmasına vakit kaybetmeksizin başlayacağız.  

Bu çatı altında, kısa vadeli çıkarlarımız için değil sanayicimizi daha güçlü ve itibarlı hale getirmek için 
varız. Bu anlayıştan hareketle; üyelerimiz için etkili ve sonuç alıcı hizmetler üretmek, sorunlarını 
çözmek, üyelerimiz arasında dayanışmayı ve iletişimi daha fazla artırmak için nöbetçi eczaneyi 
andıracak şekilde çalışmak, bizim açımızdan ulvi bir vazifedir. 

Odamıza ait mevcut hizmet binalarımıza ilişkin düşüncemizi, dikkatinize sunmak istiyorum: 

Odamızı; sürekli gelişen faaliyetlerini daha verimli ve rahat yürütebileceği, yeni bir hizmet binasına 
kavuşturmayı hedeflemekteyiz.  

İstanbul'un en gözde yerlerinden birinde çok değerli iki binaya sahibiz. Her iki binanın da ulaşım ve park 
başta olmak üzere bir dizi sorunları bulunmaktadır. Bu iki binanın ekonomik getirisini doğru bir şekilde 
değerlendirip gerekli planlamaları yaptıktan sonra yeni hizmet binasına yönelik çalışmalarımızı vakit 
kaybetmeksizin başlatacağız.  



Sayın Başkan ve İstanbul Sanayi Odası'nın Değerli Meclis Üyeleri, 

Bize verdiğiniz destek ve güven neticesinde hazırladığımız, 2013-2016 yıllarını kapsayan Çalışma 
Programımız, daha önce ifade ettiğim üzere, sizlerin düşünce ve öneriyle fikirsel bağlamda daha zengin 
bir boyut kazanacaktır. 

Bu dönemdeki amacımız; katılımcı, akıl ve gerçeğin buluşmasından hareket eden işbirlikçi bir yönetim 
anlayışı ile çalışmalarımızı ve projelerimizi hayata geçirmektir. Yeni dönemin üyelerimize ve ülkemiz 
ekonomisine hayırlı olması diliyor, sizlere saygı ve sevgilerimi sunuyorum. 

 
Huzurlarınızdan ayrılmadan önce; yaklaşmakta olan ve manevi değeri Müslümanlar için çok yüksek 
olan Ramazan Ayı'na ilişkin düşüncelerimi kısaca sizlerle paylaşmak istiyorum: 

Birisinin yediği, diğerinin ise baktığı anlar dinimizin asla hoş görmediği bir durumdur. Tok olan, aç olanın 
halini en fazla bu ayda idrak etmektedir.  

Bu gerçekten hareketle, 11 ayın sultanı ve ayların en faziletlisi Ramazan Ayı; sosyal yardımlaşma, 
dayanışma, bolluk ve bereket ayıdır.  

Bu kutsal ay, Müslümanlar tarafından her zaman sevinçle karşılanmış, hüzünle uğurlanmıştır. Sevincin 
bir ifadesi olarak, Ramazan Ayı'nda; Aziz İstanbul'umuzun her zamankinden daha parıltılı bir görüntüye 
kavuşmaktadır.  

Bu düşünce ve anlayışla, Ramazan Ayı'nızı şimdiden kutluyor, bu kutsal ayın ülkemize, dünyaya ve tüm 
insanlığa barış, huzur ve kardeşlik getirmesini diliyor, sizleri tekrar saygı ve sevgiyle selamlıyorum.  

Erdal BAHÇIVAN 

İSO Yönetim Kurulu Başkanı 


